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PROTOKÓŁ Nr XVII 2011 
z sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu 

w dniu 24 stycznia 2012 roku 
 
Sesja odbywała się w sali narad Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu w godz. 1500 – 1815. 
 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
 
Otwarcia XVII Sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu dokonała Przewodnicząca Rady 
Miejskiej Pani Maria Lipka-Stępniewska. Powitała radnych oraz gości zaproszonych, po 
czym stwierdziła na podstawie listy obecności wystarczającą liczbę radnych do 
podejmowania prawomocnych uchwał. Na sesji obecnych było 13 radnych. Radna Marta 
Baryłka oraz radny Janusz Grzesiak byli nieobecni. Lista obecności radnych oraz gości 
załączona została do protokołu. 
 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Sekretarz Miasta i Gminy Pan Dariusz Ptaś wniósł o poszerzenie porządku obrad o 
dodatkową uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/142/2011 z dnia 28 grudnia 2011 r. w 
sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ogrodzieniec na rok 2012. Zaproponował jednocześnie 
wprowadzenie tej uchwały jako pkt 17 porządku obrad  
Porządek obrad wraz z dodatkową uchwałą zgłoszona przez Sekretarza MiG został przyjęty 
przez radnych bez uwag, jednogłośnie. Za jego przyjęciem głosowało 13 radnych. 
Porządek obrad przedstawiał się następująco 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności oraz z realizacji uchwał.  
5. Przedstawienie III raportu z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

Ogrodzieniec w latach 2008 – 2011.  
6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy stałych Komisji Rady Miejskiej  

w Ogrodzieńcu na 2012 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVI/137/2011 Rady Miejskiej  

w Ogrodzieńcu z dnia 28 grudnia 2011 r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Miasta i Gminy 
Ogrodzieniec na 2012 rok.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie złożenia skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 
w Gliwicach na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Śląskiego. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości  
od osoby fizycznej na rzecz Gminy Ogrodzieniec z przeznaczeniem na cele publiczne.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości  
od osoby fizycznej na rzecz Gminy Ogrodzieniec z przeznaczeniem na cele publiczne.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości  
od osoby fizycznej na rzecz Gminy Ogrodzieniec z przeznaczeniem na cele publiczne.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości  
od osoby fizycznej na rzecz Gminy Ogrodzieniec z przeznaczeniem na cele publiczne. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XII/86/2011 z dnia 15 lipca 2011  
w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości od osób fizycznych na 
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rzecz Gminy Ogrodzieniec z przeznaczeniem na budowę chodnika w miejscowości 
Giebło Kolonia.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XV/130/2011 z dnia 28 listopada 2011  
w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości od osób fizycznych 
 z przeznaczeniem na budowę chodnika w miejscowości Giebło Kolonia.  

15. Podjęcie  uchwały w sprawie  udzielenia  dotacji  celowej  dla  Ochotniczej  Straży Pożarnej   
w Ogrodzieńcu na zakup lekkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego 4x2 

16. Podjęcie  uchwały w sprawie  udzielenia  dotacji  celowej  dla  Ochotniczej  Straży Pożarnej   
w Ogrodzieńcu. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/142/2011 z dnia 28 grudnia 2011 r. 
w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ogrodzieniec na rok 2012 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na realizację 
inwestycji. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej.  

20. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na realizację 
inwestycji z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej.  

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ogrodzieniec na lata 2012-2022 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planach dochodów, wydatków i przychodów  
w budżecie Gminy Ogrodzieniec na 2012 rok. 

23. Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi Burmistrza.  
24. Wnioski i oświadczenia.  
25. Zamkniecie obrad. 
 
 
Ad. 3 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
 
Protokół z sesji rady nr XVI/2011 z dnia 28 grudnia 2011 roku został przyjęty przez radnych 
bez uwag, jednogłośnie. Za przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych. 
 
Ad. 4 
Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności oraz z realizacji uchwał.  
 
2 stycznia spotkanie z Panią dr Majewską – jest to lekarz mieszka w Ogrodzieńcu a pochodzi 
z Sosnowca i tam tez pracuje jest lekarzem rodzinnym i niebawem będzie się specjalizować. 
Wspólnie z Dyrektorem SPZOZ ustalono, że od 1 lutego przyjmować będzie w Przychodni 
Zdrowia w Ogrodzieńcu dwa razy w tygodniu. 
 
3 stycznia w Urzędzie Marszałkowskim w Katowicach omawiano kwestie związane z 
realizacją oraz współfinansowaniem zadań w ramach Programu Rozwoju Terenów Wiejskich 
Lider  +.   Są to  3  programy  zadaniowe  na  remontem  dachu  w  remizie  OSP  Mokrus,  
zagospodarowanie centrum wsi Kiełkowice i zagospodarowanie terenu przy remizie OSP w 
Kol. Ryczów. Projekty te realizowane będą w tym roku, przygotowujemy dokumentacje 
projektową i na wiosnę ogłoszony będzie przetarg na realizacje tych zadań. 
 
9 stycznia Pan Burmistrz był przesłuchiwany na Policji w Zawierciu w Wydziale 
Przestępczości Gospodarczej - sprawa dotyczyła przystąpienia Gminy Ogrodzieniec do 
projektu inwestycyjnego dot. budowy szerokopasmowego Internetu. W tej sprawie jest tez 
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opinia Regionalnej izby Obrachunkowej w Katowicach informująca, iż Burmistrz nie 
przekroczył swych uprawnień przystępując do projektu. 
 
10 stycznia w Częstochowie Burmistrz wspólnie z Kierownikiem OPS brali udział w 
seminarium nt. alokacji środków dostępnych dla gmin w ramach Europejskich Funduszy 
Społecznych. Nasza gmina zainteresowana jest pozyskiwaniem dodatkowych środków z 
różnych zewnętrznych stąd nasz udział w tym spotkaniu.  
 
11 stycznia odbyło się spotkanie z firmą z którą podpisana była umowa na termomodernizacje 
budynku w Szkole Podstawowej w Ogrodzieńcu. Umowa została z firma rozwiązana – firma 
nie wykonała zlecenia, okazało się potem ze mieli problemy finansowe, wymienili część 
okien, ale nie wykonano prac dociepleniowych. Umowa z wykonawcą została w całości 
unieważniona. Obecnie cała procedura przetargowa będzie od nowa przeprowadzona, a 
budynek szkoły narażony jest na przeciekanie i niszczeje. Majątek który wykonawca 
pozostawił w szkole – wymienił 54 okna trzeba będzie w jakiś sposób rozliczyć i w tej 
sprawie odbyło się spotkanie z firma firmą. 
 
 12 stycznia w sadzie odbyła się kolejna rozprawa dot. budowy Jurajskiego Parku Wodnego. 
Sprawa toczy się już od dłuższego czasu ale zbliża się już ku końcowi. Biegły sądowy 
opracował opinie dot. robót budowlanych orz dokumentacji wniesionej aportem przez firmę 
będąca wspólnikiem Spółki JPW. Kolejny termin rozprawy wyznaczono na koniec marca zaś 
15 lutego będzie jeszcze wizja w terenie na placu budowy JPW w Ogrodzieńcu 
 
12 stycznia w Zespole Szkolno-Przedszkolnym odbyło się spotkanie przedstawicieli różnych 
instytucji i osób współpracujących ze szkołą. Kurator Oświaty wizytuje szkołę sprawdza 
dokumenty i bada w jaki sposób szkoła wywiązuje się z usług oświatowych i z tego spotkania 
z przeprowadzonych badań i obserwacji tzw. ewaluacji szkoły sporządzony będzie raport.  
 
18 stycznia osiem par małżeńskich z całej gminy obchodziło jubileusz pięćdziesięciolecia 
pożycia małżeńskiego czyli „złote gody”. Jubilaci, w dowód uznania zostali odznaczeni 
medalami Prezydenta RP. Uroczystość odbyła się sali narad Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu.  
 
19 stycznia odbyło się spotkanie w Powiatowym Zarządzie Dróg dot. wstępnego 
porozumienia w sprawie dotacji na remont chodnika przy ul. Bzowskiej w Fugasówce.  
 
19 stycznia w Zawierciu odbyła się roczna odprawa Policji z udziałem Zastępcy Komendanta 
Wojewódzkiego Policji, kierowników Komisariatów oraz wójtów, burmistrzów z terenu 
Powiatu Zawierciańskiego i przedstawicieli różnych instytucji i służb współpracujących z 
Policją.  
 
W dniu 19 stycznia minęła 67 rocznica wyzwolenia Ogrodzieńca spod okupacji hitlerowskiej. 
W naszym mieście oddano hołd żołnierzom oraz cywilom poległym w obronie Ojczyzny. Z 
tej okazji delegacje składające się z przedstawicieli władz miasta i młodzieży szkolnej złożyły 
wieniec i zapaliły znicze pod Pomnikiem Poległych na cmentarzu komunalnym w 
Ogrodzieńcu. 
 
18-20 stycznia kontrola z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
z Warszawy dot. zakończenia rozliczenia budowy kanalizacji ze środków UE. Czekamy na 
protokoły z kontroli.  
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W grudniu ubiegłego roku była też w Urzędzie MiG kontrola NIK z zakresu wywiązywania 
się przez gminę z obowiązku utrzymania czystości i porządku. Z kontroli będzie protokół i 
zostanie od udostępniony na stronie BIP Urzędu. Kontrolą objęte były miedzy innymi 
obowiązki utrzymania porządku i czystości w gminie, realizacja obowiązku gminy w zakresie 
zagospodarowania odpadami komunalnymi, przestrzegania przez gminę obowiązku zbierania 
odpadów oraz w zakresie udostępniania szalet publicznych oraz prowadzenia deratyzacji w 
gminie. Negatywnie oceniono funkcjonowanie szalet publicznych i zalecono podjęcia działań 
w tym zakresie, oraz wykazano brak wydzielonych w gminie miejsc do wyprowadzania psów 
należy zatem zabezpieczyć miejsca publiczne przed zanieczyszczeniami i odchodami psimi. 
Do pozostałych obszarów objętych kontrola uwag nie było.  
 
Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury w Ogrodzieńcu – rozpoczęły się prace związane z 
wymianą okien oraz instalacją c.o. Aktualnie gmina przystąpiła do rozpoczęcia nowych 
procedur przetargowych w celu wyłonienia nowego wykonawcy prac w budynku Zespołu 
Szkolno-Przedszkolnego w Ogrodzieńcu. Umowa z poprzednim niesolidnym wykonawcą 
została unieważniona. Poza tym, że złożył on najkorzystniejszą ofertę nie był w stanie 
podołać zadaniu inwestycyjnemu Projekt realizowany przez gminę obejmuje 6 obiektów, z 
których dwa zostały już kompleksowo wykonane tj. Szkoła Podstawowa w Ryczowie i Szkoła 
Podstawowa w Gieble. Zgodnie z aktualną umową poziom dofinansowania z Unii 
Europejskiej dla całego projektu wynosi: 4.313.028,93zł. 
 
Trwają procedury przetargowe w celu wyboru wykonawcy realizacji projektu „Adaptacja  
dworku w Gieble na centrum kulturalne wsi – remont dachu wraz z zagospodarowaniem 
poddasza”. Na wykonanie tego zadania gmina Ogrodzieniec uzyskała dofinansowanie z Unii 
Europejskiej w wysokości: 235.490,00 zł. Prowadzone są nadal prace nad zmianą planu 
zagospodarowania przestrzennego dla miejscowości Ryczów. Zgodnie z harmonogramem w 
kwietniu 2012r.będzie miało miejsce wyłożenie projektu planu do publicznej wiadomości. 
 
Komunikacja miejska - porozumienie Gminy Ogrodzieniec z Zawierciem w sprawie dotacji 
do kursów autobusów czerwonych. Porozumienie zakładało od 1 listopada 2011 
uruchomienie linii autobusowej. Zawiercie nie wywiązało się z tego i do dnia dzisiejszego nie 
ma w tej sprawie żadnych informacji i propozycji. Zawiercie nie dostarczyło rozkładu jazdy 
oraz kalkulacji kosztów biletów. Do końca 2011 roku obowiązywał stary rozkład jazdy, nasza 
gmina ze swojej strony przekazała propozycje - były zbierane opinie pasażerów celem 
stworzenia nowego rozkładu jazdy bowiem komunikacja z Ogrodzieńca do Zawiercia 
potrzebna jest w takim zakresie jakie są potrzeby pasażerów i w takich godzinach w których 
są braki w komunikacji pozostałych przewoźników. Nie ma bowiem potrzeby 
dofinansowywać kursów które pasażerom nie są potrzebne. Była prośba do pasażerów o 
propozycje rozkładu jazdy. Wpłynęło kilkanaście propozycji z których ułożyliśmy rozkład 
jazdy autobusów w kierunku Zawiercia. Doszły nas słuchy jakoby Zawiercie prowadziło z 
Ogrodzieńcem rozmowy- ale Burmistrz jako reprezentant Gminy nie rozmawiał z 
przedstawicielami Zawiercia w tej sprawie i nikt z Zawiercia nie kontaktował się z nami. 
Zdaniem Burmistrza Zawiercie nie traktuje nas w tej sprawie właściwie.  
 
Do Burmistrza oraz Przewodniczącej Rady Miejskiej wpłynęło pismo Starosty 
Zawierciańskiego z prośbą o włączenie się do wspólnego poręczenia przez Samorządy Gmin 
Powiatu Zawierciańskiego, kredytu w celu ratowania Szpitala Powiatowego w Zawierciu.  
Kwoty poręczeń: 20 mln zł poręcza Starosta i 20 mln pozostałe gminy z powiatu, a nasza 
gmina 2 mln zł miałaby poręczyć.  W tym zakresie kompetencja poręczenia kredytu należy do 
Burmistrza, nie do Rady i raczej Burmistrz skłania się aby nie poręczać tego kredytu, bowiem 
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widzi więcej dla gminy zagrożeń aniżeli pozytywnych aspektów, ale będą to jeszcze 
dyskutowane wspólnie z przedstawicielami Szpitala i Starostwa Powiatowego.  
 
 
Ad. 5 
Przedstawienie III raportu z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Gminy  
Ogrodzieniec w latach 2008 – 2011.  
 
 Sekretarz referując temat podał:  Program Ochrony Środowiska został przyjęty w 2009 r. uchwałą 
Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu. Program stanowi podstawowe narzędzie prowadzenia 
polityki ekologicznej w Gminie. Głównym założeniem w tworzeniu programów ochrony 
środowiska na wszystkich szczeblach, od krajowego do gminnego jest, aby ich realizacja 
doprowadziła do poprawy stanu środowiska naturalnego. Organ wykonawczy gminy co 2 lata 
przedstawia raport z realizacji programu ochrony środowiska. Program realizowany był w 
następujących obszarach:   
Edukacja ekologiczna 
Współpraca ze szkołami w zakresie organizacji konkursów ekologicznych, zajęć 
ponadprogramowych, akcji „Sprzątanie Świata” i „Dzień Ziemi”.  Organizacja seminariów 
dla mieszkańców gminy Ogrodzieniec i przedstawicieli biznesu. Zamieszczanie w „Gazecie 
Ogrodzienieckiej” artykułów o treściach ekologicznych. 
Ochrona przyrody i krajobrazu. 
Ustanowienie pomnikami przyrody skał i grup skał oraz drzew na terenie gminy 
Ogrodzieniec. Nie ustanowiono pomników przyrody w związku z problemami 
własnościowymi gruntów na których znajdują się ww. obiekty. 
Lasy. 
W 2010 r. opracowano Uproszczony Plan Urządzenia Lasów dla Gminy Ogrodzieniec. Plan 
obowiązuje do 31.12.2020 r. został on wykonany na zlecenie Starostwa Powiatowego w 
Zawierciu i dotyczy lasów będących własnością prywatną. Dokument zawiera min. rejestr 
działek leśnych i gruntów przeznaczonych do zalesienia wraz z wykazem właścicieli 
poszczególnych działek. 
Ochrona gleb 
Rewitalizacja nieczynnego terenu po przedsiębiorstwie PIMP Izolacja wytwarzającym płyty 
azbestowo-cementowe, współpraca i pomoc przy realizacji zadania przez Starostwo 
Powiatowe. Na terenie Gminy Ogrodzieniec działało Przedsiębiorstwo „IZOLACJA”. Na 
terenie zlikwidowanego przedsiębiorstwa pozostały odpady azbestu. Dodatkowo na terenie 
byłego kamieniołomu Cementowni „Wiek” znajdowało się „dzikie” wysypisko odpadów 
pochodzących z produkcji azbestu. We wrześniu 2010 roku rozpoczęto prace związane z 
likwidacją i unieszkodliwieniem azbestu z terenu byłego zakładu. Przedsięwzięcie 
realizowane w całości ze środków Narodowego i Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej. Z terenu zakładu usunięto odpady azbestowe. Pozostały 
jeszcze do usunięcia substancje ropopochodne, które zostały ujawnione pod posadzkami hal 
produkcyjnych w trakcie prac rozbiórkowych. Przedłuży to ostateczny termin zakończenia 
prac, jak szacuje wykonawca, do czerwca 2012 r. 
Jakość wód. 
Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przykanalikami na terenie Ogrodzieńca. W ramach 
zadania wybudowano 18 947 mb sieci kanalizacji sanitarnej oraz 3 091 mb kanalizacji 
deszczowej. Koszt inwestycji wyniósł 9 943 874,37 zł. Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z 
przykanalikami w miejscowości Markowizna. Na chwilę obecną wykonano dokumentację 
projektową i uzyskano pozwolenie na budowę. Opracowanie i uzgodnienie projektu 
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technicznego kanalizacji sanitarnej w miejscowości Fugasówka. Gmina posiada opracowaną 
koncepcję kanalizacji sanitarnej na bazie której należy wykonać projekt techniczny. 
Bieżąca kontrola sprawności systemu odprowadzania ścieków oraz stanu technicznego szamb 
Kontrola prowadzona jest na bieżąco w miarę potrzeb Kontynuowanie instalacji wodomierzy 
w gospodarstwach domowych Wodomierze instalowane są na bieżąco w miarę potrzeb. 
Jakość powietrza atmosferycznego 
Budowa sieci tras rowerowych dla centralnej części Jury Krakowsko-Częstochowskiej w 
gminie Ogrodzieniec. Sieć tras rowerowych obejmowała wytyczenie oraz oznakowanie trasy 
rowerowej na obszarze Gminy Ogrodzieniec wraz z budową dwóch obiektów infrastruktury 
okołoturystycznej tj. zadaszonych punktów postojowych z tablicami informacyjnymi, 
drogowskazami oraz stojakami na rowery. 
Remont dróg wojewódzkich na terenie miasta Ogrodzieniec w celu zapewnienia płynności 
ruchu - wyremontowano ulice 1 Maja oraz ul. Olkuską w Ogrodzieńcu.  
Remont i przebudowa skrzyżowania ul. Wojska Polskiego z ul. Krakowską w Podzamczu 
Gmina Ogrodzieniec otrzymała dofinansowanie ze środków Europejskiego Funduszu 
Rozwoju Regionalnego na realizację projektu pod nazwą: „Poprawa jakości powietrza w 
gminie Ogrodzieniec poprzez ograniczenie emisji i kompleksową termomodernizację 
obiektów użyteczności publicznej”: Szkoły Podstawowej w Ryczowie, Szkoły Podstawowej 
w Gieble, Szkoły Podstawowej w Podzamczu, Domu Kultury, Zakładu Opieki Zdrowotnej w 
Ogrodzieńcu  
 Wnioski 
W niniejszym opracowaniu przedstawiono przedsięwzięcia, które były realizowane w ramach 
przyjętego przez Radę Miejską Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Ogrodzieniec. 
Stanowią one około 80% przedsięwzięć przewidzianych do realizacji w programie ochrony 
środowiska.  
Do najważniejszych zrealizowanych przedsięwzięć można zaliczyć: 
- zakończenie budowy II etapu kanalizacji w Ogrodzieńcu, 
- budowę sieci tras rowerowych, 
- termomodernizację budynków użyteczności publicznej 
- rewitalizację nieczynnego terenu po przedsiębiorstwie PIMP Izolacja. 
Są to duże i kosztowne inwestycje, a ich realizacja znacznie przyczyniła się do poprawy stanu 
środowiska w Gminie Ogrodzieniec 
Niektóre z zadań założonych w programie obciążają budżet i wymagają znacznych nakładów 
środków finansowych, co niejednokrotnie jest podstawową przyczyną braku ich realizacji. W 
tym przypadku ważną sprawą jest określenie priorytetów dla poszczególnych tematów zadań i 
określenie konieczności ich wykonania w określonym czasie. Prawo ochrony środowiska 
przewiduje wykonanie aktualizacji programów ochrony środowiska co 4 lata, co umożliwia 
doprowadzenie zapisów programu do zgodności z aktualnymi uwarunkowaniami. 
Reasumując można stwierdzić, że założone w polityce ekologicznej państwa cele są 
realizowane w gminie Ogrodzieniec zgodnie z kierunkami i priorytetami określonymi w 
gminnym programie ochrony środowiska. 
 
Przedstawiony przez Sekretarz Gminy raportu z wykonania Programu Ochrony Środowiska 
dla Gminy Ogrodzieniec w latach 2008 – 2011 załączony został do niniejszego protokołu.  
Radni nie mieli uwag ani pytań do raportu - przyjmując go do wiadomości. 
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Ad.6 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy stałych Komisji Rady Miejskiej  
w Ogrodzieńcu na 2012 rok. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną 
opinię.  
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych. 
Uchwale nadano Nr XVII/ 143 /2012 
 
 
Ad. 7 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVI/137/2011 Rady Miejskiej  
w Ogrodzieńcu z dnia 28 grudnia 2011 r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Miasta i Gminy 
Ogrodzieniec na 2012 rok.  
 
Sekretarz MiG dla wyjaśnienia podał - Nadzór Prawny Wojewody sugerował wprowadzenie 
zmiany do uchwały - chodzi o doprecyzowanie zapisów aby uniknąć jakichkolwiek 
wątpliwości, że wynagrodzenie przysługuje za udział w posiedzeniu i wyjazd w celu kontroli 
placówek. Kwoty wynagrodzenia nie ulegają zmianie jedynie chodzi o doprecyzowanie 
zapisów. W zasadach wynagrodzenia dla członków Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych proponuje się zatem zmiany do treści punktu 2, który otrzymuje 
brzmienie: Wysokość wynagrodzenia przysługuje: przewodniczącej komisji w kwocie 200,00 
zł., sekretarzowi komisji w kwocie 150,00 zł., członkom komisji w kwocie 150,00 zł.- za 
udział w posiedzeniu Komisji lub wyjeździe w celu lustracji placówek handlowych i 
gastronomicznych. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną 
opinię. Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie.Uchwała została przyjęta jednomyślnie, 
za jej przyjęciem głosowało 13 radnych.  
Uchwale nadano Nr XVII/144 /2012 
 
 
Ad. 8 
Podjęcie uchwały w sprawie złożenia skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 
w Gliwicach na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Śląskiego. 
 
Referując sprawę Sekretarz MiG powiedział - W dniu 28 listopada 2011 r. Rada Miejska w 
Ogrodzieńcu podjęła uchwałę nr XV/126/2011 w sprawie powołania Kolegium Redakcyjnego 
„Gazety Ogrodzienieckiej”. W dniu 4 stycznia 2012 r. Wojewoda Śląski wydał 
rozstrzygnięcie nadzorcze o nr NP/II/0911/469/11 stwierdzające nieważność uchwały nr 
XV/126/2011 Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu z dnia 28 listopada 2011 r. w sprawie w sprawie 
powołania Kolegium Redakcyjnego „Gazeta Ogrodzieniecka”. Wojewoda Śląski uzasadnił 
rozstrzygnięcie naruszeniem podjętą uchwałą art. 25 ust. 6 ustawy z dnia 26 stycznia 1984 r. 
Prawo  prasowe  (Dz.  U.  Nr  5,   poz.  24  z  późn.  zm.).  Wojewoda  podniósł,  że  w  obrocie  
prawnym nie funkcjonuje Statut „Gazety Ogrodzienieckiej”, który jest podstawą prawną do 
ustalenia składu osobowego Kolegium Redakcyjnego. Podnosząc argumenty uzasadniające 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xvii_143_2012.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xvii_144_2012.pdf
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złożenie skargi należy podnieść, że podstawą działania Rady Miejskiej w zakresie powołania 
Kolegium Redakcyjnego jest Statut „Gazety Ogrodzienieckiej”, który został przyjęty uchwałą 
Rady Miejskiej z dnia 27 października 2011 r. nr XIV/114/2011 w sprawie nadania Statutu 
czasopisma „Gazeta Ogrodzieniecka”. W dniu 5 grudnia 2011 r. Wojewoda Śląski wydał 
rozstrzygnięcie nadzorcze o nr NP/II/0911/428/11 stwierdzające nieważność uchwały nr 
XIV/114/2011 Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu z dnia 27 października 2011 r. w sprawie w 
sprawie nadania statutu czasopisma „Gazeta Ogrodzieniecka”. Rada Miejska w Ogrodzieńcu 
złożyła skargę na rozstrzygnięcie Wojewody Śląskiego do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego. W przypadku uchylenia przez Sąd rozstrzygnięcia nadzorczego 
Wojewody Statut „Gazety Ogrodzienieckiej” pozostałby w obrocie prawnym, co 
skutkowałoby tym, że uchwała o powołaniu Kolegium Redakcyjnego „Gazety 
Ogrodzienieckiej” również pozostałaby w obrocie prawnym. W przypadku utrzymania przez 
Sąd rozstrzygnięcia nadzorczego należy rozważyć cofnięcie skargi na rozstrzygnięcie 
nadzorcze Wojewody Śląskiego nr NP/II/0911/469/11 z dnia 4 stycznia 2012 r. stwierdzające 
nieważność uchwały nr XV/126/2011 Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu z dnia 28 listopada 
2011 r. w sprawie powołania Kolegium Redakcyjnego „Gazety Ogrodzienieckiej”. 
Wobec powyższego zasadne jest złożenie skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 
Śląskiego 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną 
opinię. Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych. 
 
Uchwale nadano Nr XVII/145/2012 
 
Ad. 9 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości  
od osoby fizycznej na rzecz Gminy Ogrodzieniec z przeznaczeniem na cele publiczne.  
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną 
opinię.  
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych. 
Uchwale nadano Nr XVII/146 /2012 
 
 
Ad.10 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości  
od osoby fizycznej na rzecz Gminy Ogrodzieniec z przeznaczeniem na cele publiczne.  
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną 
opinię.  
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych. 
Uchwale nadano Nr XVII/147/2012 
 
 
 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xvii_145_2012.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xvii_146_2012.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xvii_147_2012.pdf
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Ad. 11 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości  
od osoby fizycznej na rzecz Gminy Ogrodzieniec,  
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną 
opinię.  
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych. 
Uchwale nadano Nr XVII/148/2012 
 
 
Ad. 12 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości  
od osoby fizycznej na rzecz Gminy Ogrodzieniec z przeznaczeniem na cele publiczne. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną 
opinię.  
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych. 
Uchwale nadano Nr XVII/149/2012 
 
 
Ad. 13 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XII/86/2011 z dnia 15 lipca 2011  
w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości od osób fizycznych 
na rzecz Gminy Ogrodzieniec z przeznaczeniem na budowę chodnika w miejscowości 
Giebło Kolonia. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną 
opinię.  
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych. 
Uchwale nadano Nr XVII/150/2012 
 
 
Ad. 14 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XV/130/2011 z dnia 28 listopada 2011  
w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości od osób fizycznych 
 z przeznaczeniem na budowę chodnika w miejscowości Giebło Kolonia. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną 
opinię.  
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych. 
Uchwale nadano Nr XVII/151/2012 
 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xvii_148_2012.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xvii_149_2012.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xvii_150_2012.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xvii_151_2012.pdf
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Ad. 15 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej  
w Ogrodzieńcu na zakup lekkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego 4x2. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną 
opinię.  
Autopoprawka do uchwały na wniosek Przewodniczącego Komisji Oświaty i Spraw 
Społecznych w brzmieniu - w paragrafie 1 dopisać na końcu zdania – „w ramach 
uchwalonego na rok 2012 budżetu w dziale 754”.  
Uchwała z autopoprawka została odczytana  
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych. 
Uchwale nadano Nr XVII/152/2012 
 
 
Ad. 16 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej  
w Ogrodzieńcu. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną 
opinię.  
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych. 
Uchwale nadano Nr XVII/153/2012 
 
 
Ad. 17 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/142/2011 z dnia 28 grudnia 2011 r. 
w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ogrodzieniec na rok 2012 
 
Skarbnik Gminy Pani Anna Kuźniak referując temat powiedziała: Przedstawiając Państwu 
projekty uchwał w sprawie zaciągnięcia kredytów i pożyczek powstała niespójność zapisów 
wynikających z art.89 ustawy o finansach publicznych. W związku z powyższym wprowadza 
się zmianę w § 10 uchwały Nr XVI/142/2011 z dnia 28 grudnia 2011 roku w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Ogrodzieniec na rok 2012 ( w załączeniu projekt uchwały ). 

Pani Skarbnik omówiła projekty kolejnych uchwał finansowych w zakresie 
wprowadzenia do tych uchwał autopoprawek.  Pani Skarbnik zaznaczyła ponadto - w 
przedstawionych projektach uchwał w sprawie „Zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 
realizację inwestycji” oraz w uchwale w sprawie „ Zaciągnięcia kredytu długoterminowego 
na realizację inwestycji z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej” 
zmieniono cel zaciągnięcia kredytów uwzględniający wymogi art.89 ustawy o finansach 
publicznych. (Radni otrzymali na sesji jednolity tekst uchwał uwzględniający 
zmiany).Wprowadzając zmiany w uchwale w sprawie zaciągnięcia kredytów i pożyczek,  
należy również dokonać zmian w załączniku Nr.11 do uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu na 2012 rok „Plan wydatków majątkowych do realizacji w 2012 roku”. 
Zadania pozostały te same zmieniło się źródło finansowania np. w zadaniu „Modernizacja 
dróg gminnych” finansowanie było: dochody własne 200 000,00 zł kredyty i pożyczki na 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xvii_152_2012.pdf
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pokrycie udziału własnego 300 000,00 zł, po wprowadzonych zmianach źródłem pokrycia 
będą dochody własne 220 067,00 zł oraz kredyty i pożyczki 279 933,00 zł. 
„Wykup gruntów pod drogi, odszkodowania – źródło finansowania dochody własne – 
27 000,00 zł a kredyty i pożyczki 73 000,00 zł,  po korekcie źródłem finansowania będą tylko 
dochody własne w wysokości 100 000,00 zł. 
(w załączeniu załącznik Nr 11 do uchwały budżetowej uwzględniający wprowadzone 
autopoprawki) 
 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/142/2011 z dnia 28 grudnia 2011 r. w 
sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ogrodzieniec na rok 2012 został odczytany przez 
Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią Małgorzatę Janoska.  
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych. 
Uchwale nadano Nr XVII/154/2012 
 
 
Ad. 18 
Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na realizację 
inwestycji. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną 
opinię.  
Uchwała z autopoprawką zgłoszoną przez Panią Skarbnika - jednolity tekst uchwały 
uwzględniający zmiany złożony została radnym na piśmie podczas sesji.  
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Jednolity tekst uchwały - uwzględniający zmiany - została przyjęta jednomyślnie, za 
przyjęciem głosowało 13 radnych. 
Uchwale nadano Nr XVII/155/2012 
 
 
Ad. 19 
Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej.  
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną 
opinię.  
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych. 
Uchwale nadano Nr XVII/ 156/2012 
 
 
Ad. 20 
Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na realizację 
inwestycji z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej.  
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną 
opinię. 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xvii_154_2012.pdf
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Uchwała z autopoprawką zgłoszoną przez Panią Skarbnika - jednolity tekst uchwały 
uwzględniający zmiany złożony została radnym na piśmie podczas sesji.  
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Jednolity tekst uchwały - uwzględniający zmiany - został przyjęta jednomyślnie, za 
przyjęciem głosowało 13 radnych. 
Uchwale nadano Nr XVII/ 157/2012 
 
 
Ad. 21 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ogrodzieniec na lata 2012-2022 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną 
opinię.  
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych. 
Uchwale nadano Nr XVII/158/2012 
 
 
Ad. 22 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planach dochodów, wydatków i przychodów  
w budżecie Gminy Ogrodzieniec na 2012 rok.  
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną 
opinię.  
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych. 
Uchwale nadano Nr XVII/159/2012 
 
Ad. 23 
Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi Burmistrza.  
 
Radna Małgorzata Janoska - będąc wyrazicielem głównie dzieci i młodzieży i działając w ich 
imieniu zwracam się z prośbą do pana Burmistrza i Przewodniczącej Rady o przemyślenie 
utworzenia lodowiska na terenie Ogrodzieńca. Taka inicjatywa na pewno wymaga 
współpracy z naszymi strażami przeciwpożarowymi ale może warto spróbować i pokusić się 
o to w niedalekiej przyszłości.  
 
Radna Grażyna Gołuchowska składając interpelacje powiedziała:  
– osoby samotne starsze i chore proszą,  aby pomóc im w sprzątaniu, odśnieżaniu chodnika 
przed ich posesjami, gdyż same ze względu na zły stan zdrowia nie mogą tego wykonać.  
- mieszkańcu Podzamcza pytają kto ma sprzątać odśnieżać niewielki odcinek parkingu na 
przeciw Sanktuarium matki Bożej Skałkowej.  
- mieszkańcy proszą o odśnieżenie Placu Jurajskiego w Podzamczu i wywiezienie 
zalegającego tam śniegu.  
 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xvii_157_2012.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xvii_158_2012.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xvii_159_2012.pdf
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Radny Zbigniew Fabiańczyk zwracając się do Burmistrza powiedział - mieszkańcy Giebła 
informują o uszkodzonych drzewach przy dworku. Połamane gałęzie stwarzają zagrożenie dla 
przechodniów, dlatego proszę o interwencję w tej sprawie.  
 
Radny Krzysztof Apel zwracają się do Burmistrza powiedział - proszę o zabezpieczenie 
środków na wykonanie nakładki asfaltowej na ul. Sobieskiego. Sprawa remontu tej uliczki 
poruszana jest już od kilku lat. 
Po remoncie ul. Olkuskiej nie powróciły na miejsce znaki informujące o skręcie i dojeździe 
do Urzędu MiG, Policji, Ośrodka Zdrowia. Nie ma czytelnej informacji dla przyjezdnych o 
tym gdzie takie instytucje się znajdują. Proszę aby w miarę możliwości znaki te powróciły. 
 
Radna Zofia Adamusińska składając interpelacje i zapytania zaznaczyła że podpisał się pod 
nimi również radny z Ryczowa Janusz Grzesiak. 
Radna powiedziała: w imieniu mieszkańców Ryczowa, Żelazka, Śrubarni i Kolonii Ryczów 
proszę Pana Burmistrza o załatwienie następujących spraw:   
- Jeśli kiedyś Pan Burmistrz będzie opracowywał dokumentację na oświetlenie niektórych 
ulic na terenie Gminy, prosimy wziąć pod uwagę ulice Basztową w odcinku od ulicy 
Kościelnej do Strażnicy, Jest to odcinek ważny nie tylko dla mieszkańców Ryczowa,  ale 
także dla turystów odwiedzających to miejsce. W obecnej chwili odcinek ten jest zupełnie 
ciemna. Doświetlenia wymaga także ulica Leśna w kierunku Ryczowa Kolonii.  
- druga sprawa dotyczy wycięcia modrzewi na cmentarzu komunalnym w Ryczowie. 
Mieszkańcy prośbę motywują tym, że spadające igliwie zaśmieca pomniki. Igliwie jest lepkie 
trudno się zmywa, a na czarnych płytach pozostają plamy. 
- Kiedyś była moda utwardzania dróg szczególnie wiejskich odpadami azbestowymi. W 
Ryczowie w ten sposób utwardzono cztery ulice: Kreta, Pagórkowa, Końcowa i Sadowa. 
Problem tego typu istnieje też w innych miejscowościach. Jest prośba do Pana Burmistrza aby 
przemyśleć w jaki sposób rozwiązać ten problem. Mieszkańcy rozumieją, że są to inwestycje 
kosztowne, jednak oczekują aby co jakiś czas jedna z tych ulic była modernizowana. Mamy 
prośbę do Pana Burmistrza i do Radnych Rady Miejskiej aby z tegorocznego funduszu który 
jest przeznaczony na remont dróg zmodernizować ulice Krętą lub Pagórkową. Ulice te są 
krótkie i wąskie więc koszty nie będą wygórowane.  
- w sprawie rozbiórki opustoszałego, walącego się domu stojącego przy ul. A. Krajowej 62  
w Ryczowie były składane interpelacje jednak do chwili obecnej nic się nie zmieniło. Dom 
ten może stanowić zagrożenie pożarowe dla sąsiednich domów. Prosimy o powiadomienie 
właścicieli o uporządkowanie tej ruiny. Jest również prośba o uporządkowanie placu wokół 
budynku po byłej zlewni mleka. Chodzi o usunięcie połamanych drzew, rozebranie stojącej w 
lesie stodoły, która również stanowi zagrożenie pożarowe. 
Odnośnie sołectwa Żelazko zwracamy się z następującymi sprawami:  
- Prawdopodobnie jest opracowywana nowa dokumentacja na budowę transformatora z 
powodu zmiany lokalizacji. Mieszkańcy proszą aby w tej dokumentacji uwzględnić 
doświetlenie drogi od Ryczowa do Żelazka, droga ta jest zupełnie ciemna, a znajdują się przy 
niej działki budowlane i kiedyś będzie problem doświetleniem a nawet z doprowadzeniem 
energii. 
- Sprawa ulicy Grabowej. Mieszkańcy pytają czy pomiary i uzgodnienia z właścicielami 
działek są zakończone i jakie szanse są na zbudowanie tej ulicy. 
- Prośba o doświetlenie ulicy Ogrodowej.  
Mieszkańcy Śrubarni proszą o zagospodarowanie centrum wsi. Pytają czy ich miejscowość 
kwalifikuje się do Lidera+, tak jak inne miejscowości. Mieszkańcy zwracają uwagę na fakt, iż 
do tej pory w ich miejscowości brak jest inwestycji. 
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Mieszkańcy Ryczowa Kolonii zwracają uwagę na zły stan dróg - chodzi o ulice: Pilecką i 
Turystyczną biegnąca w stronę posesji Pana Gajdy. 
Proszę o remont i modernizacje tych dróg 
 
Radny Janoska Jerzy - informuje Pana Burmistrza o niedostatecznym odśnieżaniu chodnika – 
ścieżki rowerowej na terenie Fugasówki. Proszę o informacje jakie działania są przewidziane 
w tej sprawie aby chodniki i ścieżki rowerowe na trasie Fugasówka – Ogrodzieniec były 
częściej i skuteczniej odśnieżane, a zwłaszcza w czasie intensywnych opadów śniegu. Czy w 
razie intensywnych opadów śniegu służby porządkowe Zakładu Komunalnego pracują w 
soboty i niedziele. 
Proszę o wycięcie krzaków od posesji Pani Saczyńskiej w stronę Wydry Zielonej wzdłuż 
ścieżki rowerowej.  
 
Burmistrz MiG udzielając odpowiedzi na zapytania i interpelacje powiedział:  
- Nie widzę uzasadnienia dla budowy lodowiska w Ogrodzieńcu. Utrzymanie takiego obiektu 
wraz z systemem schładzającym taflę lodu przez całą zimę jest bardzo kosztowne. Myślę, że 
nie stać nas na takie lodowisko, lepiej pieniądze przeznaczyć na inne obiekty sportowe np. 
boiska, które mamy do wykonania. Ale w tej sprawie mam inną propozycję. Za moich 
czasów, kiedy chodziłem do szkoły podstawowej nauczyciele w-f w czasie ferii wylewali 
wodę na boisko i sami robili dzieciom lodowisko. Nam takie lodowisko wykonywał 
wieloletni nauczyciel p. K. Figiel i młodzież przez całe ferie z niego korzystała. Myślę, że 
szkoła we własnym zakresie może to zorganizować. 
- Za odśnieżanie chodnika wzdłuż drogi, jeżeli chodnik przylega do posesji, odpowiada 
właściciel posesji. Gmina może przejąć obowiązki odśnieżania, ale musimy kogoś do tego 
wynająć i zapłacić za prace. Własnymi siłami (ZGK) odśnieżamy chodniki w centrum 
Ogrodzieńca i wzdłuż ulic najczęściej uczęszczanych np. Kościuszki, 1 Maja lecz w całej 
gminie nie jesteśmy w stanie odśnieżyć wszystkich chodników.  
- Na Fugasówce przez ostatnie lata odśnieżaliśmy ścieżkę pieszo-rowerową własnym 
ciągnikiem. Firma „Urbit”, z którą mamy podpisaną umowę na odśnieżanie dysponuje 
dużymi maszynami i ich ciągnik nie nadaje się do odśnieżania ścieżki pieszo-rowerowej. 
Jednak nasz ciągnik zepsuł się i obecnie czekamy na sprowadzenie części i jego naprawę. W 
najbliższym czasie czeka nas także zakup drugiego ciągnika, gdyż mamy coraz więcej pracy. 
- Plac Jurajski odśnieżymy tak, żeby można było swobodnie przejść. Jest tam ciasno i nie 
chcemy uszkodzić ławek i rzeczy, które tam się znajdują. 
- W sprawie wykonania nakładki na ul. Sobieskiego ogłosimy przetarg na prace remontowe. 
Kanalizacja jest na tej ulicy położna i mam nadzieję, że uda nam się ją szybko naprawić. 
Myślę, że uda nam się prace wykonać do uroczystości Bożego Ciała, aby procesja mogła 
przejść wyremontowaną drogą. 
- Słupki kierunkowe zostały zdemontowane w czasie remontu ul Olkuskiej przez wykonawcę, 
który zdeponował je w magazynie przechowującym rzeczy z budowy. Okazało się, że ktoś 
skradł te słupki wraz z pokrywami na studzienki kanalizacyjne. Zależało mi na szybkim 
oddaniu drogi do użytku i dlatego nie ma w tej chwili słupków kierunkowych. Jednak 
chciałbym przystąpić do wymiany wszystkich zniszczonych i skorodowanych tabliczek z 
nazwami ulic w całej gminie. 
- Pełne prace pielęgnacyjne drzew przewidujemy przy okazji remontu dachu dworku w 
Gieble. Wyślę tam służby komunalne i jeśli uznają, że konary zagrażają bezpieczeństwu, to je 
przytniemy. 
- Zgadzam się, że dokumentacja oświetlenia w gminie powinna być wykonana, ale w chwili 
obecnej nie posiadamy środków finansowych w budżecie Gminy i nie potrafię podać terminu, 
kiedy to wykonamy. 
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- Modrzewie na cmentarzu w Ryczowie – Spadające liście lub igliwie nie są powodem do 
wycinania drzew. Wyślę tam służby komunalne, aby sprawdziły i ewentualnie zwrócimy się 
do Starostwa Powiatowego o pozwolenie na wycinkę. 
 
- W sprawie dróg utwardzanych w przeszłości azbestem zorientuję się czy byłaby możliwość 
pozyskania na ten cel środków z programu na walkę z azbestem. Na pewno należy zająć się 
tym problemem jak najszybciej. 
- Doświetlenie drogi Ryczów-Żelazko, tam nie ma linii energetycznej i jest to zadanie na 
przyszłość 
- Ulica Grabowa w Żelazku – Stan faktyczny działek w terenie nie pokrywa się z tym co 
widnieje w mapach. Gdyby nam przyszło wytyczać drogę od nowa, to koszty byłyby 
ogromne. Jest tam duży bałagan. Po wizji w terenie i konsultacjach z geodetą ustaliliśmy, że 
zaprosimy właścicieli gruntów na rozmowę do Urzędu i spróbuję przekonać ich do tego, aby 
zalegalizować stan obecny. 
- W najbliższym czasie będą ogłoszone konkursy na małe granty i postaramy się złożyć 
wniosek do Leadera+ w sprawie Śrubarni. Do tej pory nie były składane wnioski dla tej 
miejscowości. 
- Transformator mam nadzieję, że w tym roku będzie wykonany. 
- W sprawie ul. Turystycznej w Gieble-Kolonii w przyszłości postaramy się o dokonanie 
remontu. 
- W sprawie wycięcia krzaków na ścieżce pieszo-rowerowej przekażę problem do ZGK. 
 
 
 
Ad. 24 
Wnioski i oświadczenia.  
 
Przewodnicząca Rady poinformowała o przekazaniu przez Regionalną Izbę Obrachunkowa w 
Katowicach wyjaśnień w sprawie przystąpienia Gminy Ogrodzieniec do realizacji 
szerokopasmowego Internetu. Pismo w tej sprawie jest odpowiedzią RIO na zapytanie 
radnego Zygmunta Podsiadło.  Pismo w załączeniu do protokołu. 
  
Przewodnicząca odczytała też pismo Starosty Powiatu Zawierciańskiego w sprawie włączenia 
się gmin z powiatu zawierciańskiego w poręczenie kredytu dla ratowania szpitala w 
Zawierciu. Pismo w załączeniu do protokołu.  
 
Radny Patryk Szczygieł złożył oświadczenie następującej treści: „W miesiącu listopadzie i 
grudniu 2011r. ZUS, Prokuratura oraz Policja badały możliwość rzekomego naruszenia 
przeze mnie prawa, polegającego na uczestniczeniu w posiedzeniach Rady Miejskiej i jej 
Komisji w okresie przebywania na zwolnieniu lekarskim z powodu złamanej nogi. Powodem 
do podjęcia działań kontrolnych był anonimowe donosy. Wcześniej, w Internecie pojawiły się 
anonimowe pogróżki, którymi próbowano zniechęcić mnie do obecności na obradach 
dotyczących kwestii kursowania „czerwonych autobusów”. Z uzyskanych dwóch 
niezależnych opinii prawnych oraz opinii lekarza prowadzącego jednoznacznie wynika, iż 
mogłem uczestniczyć w wymienionych wydarzeniach. Podobne stanowisko po wnikliwym 
zbadaniu sprawy przyjęły organy ścigania uznając, że nie naruszyłem prawa. Pragnę 
poinformować, iż będąc Radnym – pomimo złego stanu zdrowia - miałem nie tylko prawo, 
ale także moralny i społeczny obowiązek być na posiedzeniach, na których podejmowano tak 
ważne decyzje”. 
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Sołtys Ryczowa Kolonii Beata Jakacz - w kwestii zgłaszanych przez radną Zofię 
Adamusińską interpelacji w sprawie doświetlenia ulic- oświadczyła, że brak jest oświetlenia 
na ul. Zachodniej w Ryczowie Kolonii. Są tam m.in. działki gminne, których zakupem 
zainteresowane są osoby prywatne. 
 
 
Ad. 25 
Zamkniecie obrad. 
 
Wobec wyczerpania punktów porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Maria 
Lipka-Stępniewska dokonała zamknięcia XVII sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu dziękując 
wszystkim obecnym za udział. 
 
Protokół sporządziła. M. Piecha     

Podpis Przewodniczącej Rady 
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